



---

**To:** Provincial / Territorial Associations

**From:** Mathieu Boucher, Chief Development Officer and  
Jen Milligan, Community & Grassroots Manager

**Date:** October 13, 2023

**Subject:** NCCP Coaching Courses- Winter 2024

---

Cycling Canada (CC) is seeking interest from coaches to participate in a NCCP Competition Development workshop, scheduled to take place online in English and French. The course will be presented in English by Dan Proulx, ChPC (Head Coach) and in French by Luc Arseneau, ChPC and Yannick Bédard ChPC. As outlined in the memo on July 31, the Competition Development program is changing, and we will be pilot this beginning in January.

Candidates must receive the recommendation of their Provincial or Territorial Association (P/TSO's). **The P/TSO's are encouraged to prioritize coaches that are identified for the 2025 Canada Summer Games and that have taken some Multi-Sport Competition Development modules. The Multi-Sport modules are generally offered online by your Provincial Coaching Association.**

**Registration:**

Eligible candidates must complete the application form ([English](#) or [French](#)) and make payment no later than **January 8, 2024**. Candidates will receive confirmation as registration is received.

**Registration Fee:** \$250

**Course Location:**

Zoom Online platform

**English Schedule:**

- Tuesday, January 16th 6:00 pm-8:00 pm EST
- Thursday, March 12th 6:00 pm to 8:00 pm EST
- Tuesday, April 23rd 6:00 pm-8:00 pm EST

**French Schedule:**

- Thursday, January 18th 6:00 pm-8:00 pm EST
- Thursday, March 14th 6:00 pm-8:00 pm EST
- Thursday, April 25th 6:00 pm-8:00 pm EST

Skills and Tactics Theory and Training to Race courses will be delivered every month in both English and French (minimum 5 participants required). If coaches are currently registered within the LMS they will receive a notification when any new course is added and can then register.

### **Content Specific Training for Learning Facilitators**

As we want to continue to build coaching capacity across the country, Cycling Canada will be organizing a Content Specific Learning Facilitator Training on **November 28 and 29** over Zoom lead by Paul Jurbala Master Coach Developer. Coach candidates must be a Community Trained or Comp-Intro Certified to take the training. Coaches will also have to take Make Ethical Decision (MED) and Learning Facilitator Core Training prior to attending. A French Core training will be delivered in the Spring of 2024, more details to follow.

Please contact us if you need any assistance to identify what workshops your coaches need to complete in order to be certified or to take part at the Content Specific Learning Facilitator Training.

*What is a Learning Facilitator: Learning Facilitator is an experienced coach trained to develop, support, and challenge coaches in training. NCCP Learning Facilitators / Coach Developers help coaches hone and improve their knowledge and skills so they can provide positive and effective spot experiences for all participants.*

They can register through the [Cycling Canada LMS](#), please pass along this information to any coach that is interested, the passcode to register is **CCLF2023EN!**

### **How do I access the education portal?**

You will need to register through the Cycling Canada education portal at:  
<https://edu.cyclingcanada.ca/>

You will have to create a profile within the education portal to be able to register for the courses. Once your profile has been created, please click on the *Courses* tab within the top menu to view the courses available on the portal. You can filter the courses available by *Officials, Coaches or Coaches & Officials*.



---

**Aux:** Associations provinciales/territoriales

**De:** Mathieu Boucher, Chef du développement  
Jen Milligan, Gestionnaire des programmes de développement et de la communauté

**Date:** 13 octobre 2023

**Sujet :** Cours d'entraîneurs du PNCE - Hiver 2024

---

Cyclisme Canada (CC) doit identifier des entraîneurs pour participer à une formation de développement de la compétition du PNCE, qui aura lieu en ligne en anglais et en français. La formation sera présentée en anglais par Dan Proulx, ChPC (Entraîneur en chef) et en français par Luc Arseneau, ChPC et Yannick Bédard, ChPC. Comme indiqué dans le mémo du 31 juillet, le programme développement de la compétition est en train de changer et nous le piloterons à partir de janvier.

Les candidats doivent recevoir la recommandation de leur association provinciale ou territoriale. **Les PTSO sont invités à donner la priorité aux entraîneurs désignés pour les Jeux d'été du Canada 2025 et aux entraîneurs qui ont déjà débuté leur formation en participant à des modules multisport du contexte compétition développement.** Ces formations sont généralement offertes en ligne par votre mandataire provincial.

**Inscription :**

Les candidats éligibles doivent compléter le formulaire d'application ([anglais](#) ou [français](#)) et effectuer le paiement au plus tard le **8 janvier 2024**. Les candidats recevront une confirmation à la réception de l'inscription.

**Frais d'inscription :** 250 \$

**Location de la Formation :**

La formation sera offerte en ligne en utilisant la plateforme Zoom.

**Horaire français :**

- Jeudi 18 janvier 18 h 00 à 20 h 00 HNE
- Jeudi 14 mars 18 h 00 à 20 h 00 HNE
- Jeudi 25 avril 18 h 00 à 20 h 00 HNE

**Horaire anglais :**

- Mardi 16 janvier 18 h à 20 h HNE
- Jeudi 12 mars 18 h 00 à 20 h 00 HNE
- Mardi 23 avril 18 h 00 à 20 h 00 HNE

Habiletés Techniques et Tactiques Théorie et Entraînement pour la course seront dispensés chaque mois en anglais et en français (minimum 5 participants requis). Si les entraîneurs ont un profil dans le LMS, ils recevront une notification automatique lorsqu'une nouvelle formation sera ajoutée et pourront alors s'inscrire.

### **Formation propre au contenu pour les personne-ressource du PNCE**

Comme nous voulons continuer à développer la capacité de nos entraîneurs à travers le pays, Cyclisme Canada organisera une formation de personne-ressource du PNCE les **28 et 29 novembre** sur Zoom, dirigée par Paul Jurbala, spécialisé dans la formation d'entraîneur. Les candidats entraîneurs doivent être formés dans le contexte communauté ou certifié dans le contexte Introduction à la compétition afin de suivre la formation. Les entraîneurs devront également suivre les formations *sur la prise de décisions éthiques et la formation de base pour personne-ressource* avant de débiter la formation (pré-requis). Une formation de base en français sera offerte au printemps 2024, plus de détails à venir.

N'hésitez pas à nous contacter si vous avez besoin d'aide pour identifier les formations/modules que vos entraîneurs doivent suivre afin d'être certifiés ou pour participer à la formation des personne-ressource.

*Qu'est-ce qu'une personne-ressource ? Une personne-ressource est un entraîneur expérimenté et formé pour développer, soutenir et stimuler les entraîneurs en formation. Les personnes-ressources / développeurs d'entraîneurs du PNCE aident les entraîneurs à affiner et à améliorer leurs connaissances et leurs compétences afin qu'ils puissent offrir des expériences positives et efficaces à tous les participants.*

Ils peuvent s'inscrire par le biais du [LMS de Cyclisme Canada](#). Veuillez transmettre cette information à tout entraîneur intéressé, le code d'accès pour s'inscrire est **CCLF2023EN!**

### **Comment accéder au portail ?**

Vous devez vous inscrire au portail éducatif de Cyclisme Canada à :  
<https://edu.cyclingcanada.ca/>

Vous devrez créer un profil sur le portail afin de pouvoir vous inscrire aux cours. Une fois votre profil créé, veuillez cliquer sur l'onglet *Cours* dans le menu supérieur afin de visualiser les cours disponibles sur le portail. Vous pouvez filtrer les cours disponibles par *officiels, entraîneurs ou entraîneurs et officiels*.